
Referat møde nr. 275 den 21. august 2024 kl. 19.00 i Beboerhuset, Underhuset. 

Fraværende: Karsten, Mads.

1. Godkendelse af dagsorden.
Ingen bemærkninger.

2. Godkendelse af referat fra møde nr. 274 (er tidligere udsendt, men vedhæftes).
Ingen bemærkninger.

3. Meddelelser:
Vi (Jørgen, Tommy, Trine og jeg) har haft et konstruktivt møde med borgmesterens afdeling om at 
anvende processen vedr. deltager budgetter ifm. ønsket om aktivering af festpladsen. Vi aftalte, bl.a. at 
vi skulle ansøge Realdania om at få et såkaldt ”fællestag” til pladsen. Nyt møde 3. september kl. 10. LIF 
har valgt ny ledergruppe (hovedbestyrelse). Bl.a. har den nye ledelse sagt, at den vil arbejde for en 
genoptagelse af byfesten i Lystrup. Jeg har aftalt et møde med formanden, så vi samarbejder og ikke ved
et uheld spænder ben for hinanden. Formanden vender tilbage. Vi har nu søgt kommunen om tilladelse 
til at ansøge om et Fællestag.

På baggrund af et møde i Byudviklingsudvalget, har vi skrevet til Teknisk Udvalg om vores synspunkter 
vedrørende det udstykningsprojekt som Estate27 har fremlagt for arealerne nord for Elsted. Vi har peget
på, at vi vil se positivt på en begrænset udstykning syd for Sastrupvej. Med hensyn til skovrejsning peger 
vi på, at det er ønskeligt hvis der dannes et større sammenhængende skovområde.

Årets Viden og Vækst dag, hvor 8 klasserne inviteres på virksomhedsbesøg hos Lystrup 
Erhvervsforenings medlemmer afholdes den 12. september med start på Lystrup Skole. Opgaven 
varetages fremadrettet af skolerne og Erhvervsforeningen.

Orientering om forløbet af et lokalt dialogmøde i Egå om planerne om et solcelleanlæg i trekanten 
mellem motorvejen og Mejlbyvej. 

Diskussionerne om en ny samarbejdsaftale mellem fællesrådene og kommunen er måske ved at løbe 
løbsk.

4. Pjece og evt. borgermøde om lokalsamfundsbeskrivesen. Forslag til tekst i pjecen vedhæftet. Hvordan 
får vi billeder og hvordan får vi pjecen sat op og trykt og omdelt.
Hvor og hvordan skal vi holde borgermøde om sagen.
FU nedsatte et udvalg bestående af Elsebeth, Jørgen og Peter, der færdiggør en pjece i løbet af 
september. Det undersøges om vi kan holde borgermøde i november i Idrætscenteret.

5. REMA1000s ønske om et fremstød for deres planer for ”Det blå center”. Fællesrådet har ingen 
problemer med, at REMA1000 gennemfører et arrangement, der skal skabe opmærksomhed om deres 
projekt, der hvor det blå center befinder sig, men Fællesrådet vil ikke deltage direkte.

6. Indstilling om årets borger. (Indstilling fra Kulturudvalget er udsendt af Jørgen). FU godkendte 
indstillingen om at udpege Arne Flarup til årets borger 2024. Ved en "fejl" var indstillingen ikke udsendt 
inden mødet. Det blev bemærket, at fremtidige indstillinger formelt bør godkendes i FU, inden 
kandidaten orienteres.

7. Vision Egådalen. En meget professionel pjece om Vision Egådalen er næsten udarbejdet. Det planlægges 
at trykke den i et antal eksemplarer. Der er måske en mulighed for at kommunen vil refundere 
fællesrådenes udgifter hertil, men for ikke at blive forsinket har jeg givet tilsagn om yderligere 1500 til 
trykning. Fællesudvalget mellem de seks fællesråd og golfklubben vil arbejde for, at ønsket om en samlet
plan for Egådalen indarbejdes i den kommende kommuneplan.

8. Oplandets ønsker til midtbyens handelsliv og trafik m.v. Henvendelse fra Skødstrup Fællesråd.( Mail er 
videresendt). Centrum i Aarhus opleves som et vigtigt handelssted. Det gælder specielt adgang til 
stormagasinernes varierede vareudbud, men også adgangen til specialbutikkerne er vigtige. En lang 
række specialfunktioner f.eks. speciallæger er placeret i centrum, hvorfor adgangen hertil er vigtig.  
Centrum spiller nok ikke den store rolle i dagligvarehandlen, der formentligt oftest gennemføres i de 
lokale butikker samt i de lidt større centre i den nordlige bydel. Endelig spiller centrum en stor rolle med 
udbuddet af kulturelle tilbud, byliv og andre oplevelser.



9. Forslag til tidsplan efterår/ vinter 2024/2025:
FU møder den 18.9, den 16.10, den 20.11, (den 18.12 evt.), Fu møde og nytårskur den 15.1.2025.

10. Eventuelt.
Vi vil henstille til Stiftstidende, at man ikke bruger betegnelsen Gun City om vores område. En 
nedgørende omtale af vores område, der har rod i hændelser, der er over 30 år gamle. 
Peter redegjorde for fællesrådets aktuelle økonomi. Der er ingen bemærkninger. Kommunen vil også i år
tilføre os 20.000 kr. i tilskud.

11. Kommunikation
Så snart vi er lidt mere oplyste om udviklingen på dagligvareområdet i vores område vil vi lave et Aktuelt 
om emnet.

Hilsen Flemming


